

RESTAURANT GUIDE

Gourmet



Albert Premier Restaurant

38 Route du Bouchet, 74400 Chamonix - Tel: +33(0)4 50 53 05 09

Advance booking is essential.

This 1* Michelin restaurant, run by the Carrier and Maillet family for generations, offers refined, modern cuisine inspired by the French/Italian Alps and the local landscape. A regional gastronomic benchmark.

Ce restaurant 1 Michelin, tenu par la famille Carrier et Maillet depuis des générations, propose une cuisine raffinée et moderne inspirée des Alpes franco-italiennes et du paysage local. Une référence gastronomique dans la région.*

La Maison Carrier

44 Route du Bouchet, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 53 00 03

The second restaurant at Albert 1er, set in a traditional Savoyard farm, serves refined mountain cuisine blending tradition and modernity. Michelin Bib Gourmand rated.

Le deuxième restaurant de l'Albert 1er, situé dans une ferme savoyarde traditionnelle, propose une cuisine de montagne raffinée alliant tradition et modernité. Classé Bib Gourmand par le Michelin.

Atmosphère

123 Place Balmat, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 55 97 97

In central Chamonix, this Bib Gourmand-rated restaurant offers traditional cuisine in a stylish setting, with a covered terrace overlooking the river and Mont Blanc. Open daily, year-round.

Situé au centre de Chamonix, ce restaurant classé Bib Gourmand propose une cuisine traditionnelle dans un cadre élégant, avec une terrasse couverte donnant sur la rivière et le Mont Blanc. Ouvert tous les jours, toute l'année.

Le Matafan

Hôtel Mont-Blanc Chamonix, 62 Allée du Majestic, 74400 Chamonix - Tel: +33(0)4 50 53 05 64

Stylish restaurant in Hôtel Mont-Blanc, led by chef Mickey Bourdillat (formerly Michelin-starred). His highly-rated cuisine explores the Alps, Aosta Valley, and Mediterranean.

Restaurant élégant de l'Hôtel Mont-Blanc, dirigé par le chef Mickey Bourdillat (ex-étoilé au Michelin). Sa cuisine très appréciée propose un voyage à travers les Alpes, la Vallée d'Aoste et la Méditerranée.

RESTAURANT GUIDE

Le Munchie

87 Rue des Moulins, 74400 Chamonix - T: + 33 (0)4 50 53 45 41

A popular spot for Asian-inspired cuisine, with a young, friendly vibe and local art on display.

Un endroit populaire pour la cuisine d'inspiration asiatique, avec une ambiance jeune et amicale et des œuvres d'art locales.

Auberge du Bois Prin

69 Chemin de l'Hermine, 74400 Chamonix - Tel: +33 4 50 53 33 51

Led by 3-star chef Emmanuel Renaut and holder of the prestigious title 'Meilleur Ouvrier de France'. This restaurant blends local ingredients with modern takes on tradition. A 10-minute walk from town—worth the climb.

Dirigé par le chef 3 étoiles Emmanuel Renaut, détenteur du titre prestigieux de « Meilleur Ouvrier de France ». Ce restaurant mélange des ingrédients locaux avec des adaptations modernes de la tradition. À 10 minutes de marche de la ville, l'ascension en vaut la peine !

Mumma

31 Rue Whympier, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0) 4 50 53 05 08

Pan-Asian fusion by a Swedish chef who's cooked from LA to Cape Town. A vibrant bistrot-style spot in the heart of town — lively, a little noisy, and full of energy.

Fusion pan-asiatique signée par un chef suédois ayant cuisiné de Los Angeles à Cape Town. Une adresse animée au style bistrot, en plein cœur de la ville — vivante, un peu bruyante, pleine d'énergie.

Bizes

64 Rue du Lyret 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)9 51 92 25 03

'Funky dining in the heart of Chamonix. Chef Sanna Jansson brings 20+ years of passion to Bizes, where quality ingredients meet bold flavours. The Josper grill-oven adds unique depth and tenderness to every dish.

Une cuisine funky au cœur de Chamonix. Le chef Sanna Jansson apporte plus de 20 ans de passion au Bizes, où les ingrédients de qualité rencontrent des saveurs vives. Le four-grill Josper ajoute une profondeur et une tendresse uniques à chaque plat.

Le Cap Horn

74 Rue des Moulins, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 21 80 80

Nautical-Chalet style restaurant by the River Arve, Cap Horn is known for seafood. Good sushi served in the wine bar, 'Les Caves', downstairs.

Restaurant au style chalet nautique au bord de l'Arve, Cap Horn est réputé pour ses fruits de mer. Bons sushis servis dans le bar à vins 'Les Caves', en bas.

RESTAURANT GUIDE

Savoyard



La Fine Bouche

80 Place du Poilu, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 21 10 63

Cosy, family-run restaurant serving fresh, homemade traditional dishes like charcuterie, gratinated vegetables, tartiflette, and farçon. Eat in or take away. Also open for breakfast and lunch. A firm favourite!

Restaurant familial et chaleureux, proposant des plats traditionnels faits maison : charcuterie, légumes gratinés, tartiflette et farçon. Sur place ou à emporter. Également ouvert pour le petit-déjeuner et le déjeuner. Un vrai coup de cœur !

La Calèche

18 Rue du Dr Paccard, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 55 94 68

This warm and welcoming, centrally located restaurant serves over twenty Savoyard specialties including fondue, raclette and pierrade.

Ce restaurant chaleureux et accueillant, situé au centre de la ville, sert plus de vingt spécialités savoyardes, dont la fondue, la raclette et la pierrade.

Le Bivouac

266 Rue Dr Paccard. 74400, Chamonix - Tel: +33 (0)450 53 34 08

The very cosy Le Bivouac is a relaxed and sometimes quirky restaurant serving generous portions of Savoyard specialties.

Le très accueillant restaurant Le Bivouac est un établissement convivial et parfois excentrique qui sert de généreuses portions de spécialités savoyardes.

Le Monchu

1 Rue du Lyret, 74400, Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 53 04 80

Le Monchu is a well-known restaurant in Chamonix, famous for its wood-fired Savoyard specialties served in a warm, chalet-style setting.

Le Monchu est un restaurant emblématique de Chamonix, réputé pour ses spécialités savoyardes cuites au feu de bois, dans un cadre chaleureux de chalet montagnard.



RESTAURANT GUIDE

Italian



JOIA by Pizzeria des Moulins

107 Rue des Moulins, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)6 70 68 99 82

A cosy restaurant with a lively, casual vibe. A great selection of classic pizzas, calzones, and salads, plus a specials board featuring Italian side dishes. Good value and take-away pizza available.

Un restaurant confortable à l'ambiance animée et décontractée. Grand choix de pizzas classiques, de calzones et de salades, ainsi qu'un menu spécial composé d'accompagnements italiens. Un bon rapport qualité-prix et des pizzas à emporter sont disponibles.

Casa Valerio

88 Rue du Lyret, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 55 93 40

A cheerful trattoria serving authentic Italian cuisine. The menu features tagliatelle, carpaccio, ossobuco, panna cotta, tiramisu, chianti, espresso, and grappa, along with over 40 pizzas cooked in a wood-burning oven.

Une trattoria chaleureuse qui sert une cuisine italienne authentique. La carte propose des tagliatelles, du carpaccio, de l'ossobuco, de la panna cotta, du tiramisu, du chianti, de l'espresso et de la grappa, ainsi que plus de 40 pizzas cuites dans un four à bois.

Neapolis

79 Galerie Alpina, 74400 Chamonix - Tel: +33(0)450539841

Closed on Sundays and occasionally other days – so check first!

This authentic Italian restaurant specializes in Neapolitan cuisine. Specialties include Peperoni Arrosto (sweet red peppers), bruschetta with marinated anchovies, calamari en barca, followed by spaghetti alla frutti di mare and gnocchi alla sorrentina. There are also over twenty varieties of pizza, and for dessert, the famous tiramisu or panna cotta.

Ce restaurant italien authentique est spécialisé dans la cuisine napolitaine. Les spécialités comprennent le Peperoni Arrosto (poivrons rouges doux), la bruschetta aux anchois marinés, le calamar en barca, suivi des spaghetti alla frutti di mare et des gnocchi alla sorrentina. Il existe également plus de vingt variétés de pizzas et, pour le dessert, le fameux tiramisu ou la panna cotta.

The Dainty Pizza

67 Prom. Marie Paradis, 74400 Chamonix - Tel: +33(0)4 50 96 73 59

The Dainty Pizza is a must-visit for pizza enthusiasts seeking high-quality, ethically sourced ingredients in a welcoming atmosphere.

La Dainty Pizza est un endroit incontournable pour les amateurs de pizza à la recherche d'ingrédients de haute qualité, provenant de sources éthiques, dans une atmosphère accueillante.



RESTAURANT GUIDE

Brasserie

Micro Brasserie de Chamonix

350 Route du Bouchet, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 53 61 59

Canadian-run microbrewery, famous for its hearty burgers. Opened in March 2002, MBC was the first in the Mont-Blanc region. Open daily from 4pm to 2am, with food served until 11pm. Enjoy live music, DJs, and events in the evenings.

Microbrasserie canadienne, célèbre pour ses burgers copieux. Ouverte en mars 2002, la MBC était la première dans la région du Mont-Blanc. Ouvert tous les jours de 16 heures à 2 heures du matin, les plats sont servis jusqu'à 23 heures. Musique live, DJ et événements en soirée.

Hydromel

25 Av. Ravanel le Rouge 74400 Chamonix

Lively bar and restaurant with a spacious terrace, known for cocktails and generous burgers. Enjoy tapas, live music, and DJs. Open year-round: until 2am in high season and 1am in low season.

Bar et restaurant animé avec une grande terrasse, connu pour ses cocktails et burgers généreux. Tapas à partager, musique live et DJ. Ouvert toute l'année : jusqu'à 2 am en haute saison et 1 am en basse saison.

Big Mountain Brewery Company

365 Av. Ravanel le Rouge 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 58 22 18

A great bar for groups with a beer garden and a large sunny terrace, offering locally brewed craft beers, European guest beers, wine, and spirits. Enjoy fresh pizzas, charcuterie, and cheeses. Open in winter and summer with offseason closures. Beers available to take away.

Un bar idéal pour les groupes, avec un jardin à bière et une grande terrasse ensoleillée où vous pourrez profiter de bières artisanales locales et européennes, ainsi que du vin et des spiritueux. Dégustez des pizzas fraîches, de la charcuterie et des fromages. Ouvert en hiver et en été, avec des fermetures hors saison. Bières disponibles à emporter.

Restaurant Joséphine

76 Av. Michel Croz, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 53 18 98

Parisian-style bistrot with charming decor and a lively atmosphere. Serving French classics and Savoyard specialties. Open daily year-round.

Bistrot parisien au décor charmant et à l'ambiance animée. Il sert des plats français classiques et des spécialités savoyardes. Ouvert tous les jours toute l'année.



RESTAURANT GUIDE

Rose du Pont

43 Place Balmat, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 89 88 52

A stunning pink building by the river, perfect for tea, drinks, lunch, or dinner in a beautiful setting. Enjoy traditional French dishes, local specialties, set menus, and amazing desserts. Open daily, 8am-12am year-round.

Un magnifique bâtiment rose au bord de la rivière, idéal pour un thé, un verre, un déjeuner ou un dîner dans un cadre superbe. Plats français traditionnels, spécialités locales, menus fixes et desserts incroyables. Ouvert tous les jours, de 8h à minuit, toute l'année.

Chamonix Valley - Outside the main town

Vallée de Chamonix – à l'extérieur du centre ville



La Cabane des Praz (Les Praz)

23 Route du Golf, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 53 23 27

La Cabane blends a traditional wooden lodge with modern design at the foot of the Flégère ski area. Enjoy contemporary French cuisine in a warm, relaxed setting. Lunch from 12:00-15:00, afternoon bar and tea lounge, and dinner from 19:00.

La Cabane allie un chalet en bois traditionnel à un design moderne au pied du domaine skiable de la Flégère. Savourez une cuisine française contemporaine dans un cadre chaleureux et décontracté. Déjeuner de 12h à 15h, bar et salon de thé l'après-midi, dîner à partir de 19h.

Le Castel (Les Praz, close to La Flégère lift)

100 route des Tines, 74400 Chamonix - Tel: +33 (0)4 50 21 12 12

Restaurant and bar, perfectly located for lunch or après-ski after a day on the slopes. Serving traditional Savoyard dishes. Panoramic terrace and live music on some evenings.

Restaurant et bar, parfaitement situé pour le déjeuner ou pour boire un verre après une journée sur les pistes. Il sert des plats savoyards traditionnels. Terrasse panoramique et musique live certains soirs.

La P'tite Verte (Argentière)

89 rue Charlet Straton, 74400 Argentière - Tel: +33 (0)4 50 54 54 54

Good value, fun, family restaurant serving regional specialties like fondue, raclette, creamy desserts.

Restaurant convivial et abordable, idéal pour les familles, servant des spécialités régionales telles que la fondue, la raclette et des desserts crémeux.

RESTAURANT GUIDE

La Crèmerie du Glacier (Argentière)

766 Chemin de la Glacière, 74400 Argentière - Tel: +33 (0)4 50 54 07 52

Follow signs from Les Grands Montets lift station. In 1926, Georges Ravanel began selling ice from the glacier to local hotels, later building a cabin that became this popular restaurant. Homely and comfortable, local cheese features in delicious croustes, omelettes, and fondues.

Open daily for lunch and dinner from late June to mid-September and mid-December to mid-May. In winter, ski there by turning right on the Pierre à Ric home run. In summer, hike up from the Grands Montets paths to La Crèmerie du Glacier at 1300m.

Suivre les panneaux depuis la station des Grands Montets. En 1926, Georges Ravanel a commencé à vendre de la glace du glacier aux hôtels locaux, puis a construit une cabane qui est devenue ce restaurant populaire. Le restaurant est accueillant et confortable. Les fromages locaux sont présents dans les délicieuses croustes, omelettes et fondues.

Ouvert tous les jours pour le déjeuner et le dîner de fin juin à mi-septembre et de mi-décembre à mi-mai. En hiver, vous pouvez skier en tournant à droite sur la piste de Pierre à Ric. En été, vous pouvez monter par les sentiers des Grands Montets jusqu'à la Crèmerie du Glacier, à 1300 m d'altitude.

Café Comptoir (Vallorcine)

Chemin Rural dit du Plan de l'Envers, 74660 Vallorcine - Tel: +33 (0)4 50 18 72 43

This popular bistro and bar, located at the bottom of the gondola in Vallorcine, serves great French food with a modern twist. Enjoy coffee, lunch, or dinner, with a seasonal plat du jour. Booking recommended. A perfect pit stop for skiing or hiking

Ce bistro et bar populaire, situé au bas de la télécabine à Vallorcine, propose une excellente cuisine française avec une touche moderne. Idéal pour un café, déjeuner ou dîner, avec un plat du jour de saison. Réservation recommandée. Un arrêt parfait pour le ski ou la randonnée.

La Boerne (1400m, Trélechamps)

288 Trélechamps, 74400 Argentière - Tel: +33 (0)4 50 54 05 14

La Boerne is a base for ski trails, snowshoe hikes, and summer mountaineering in the Aiguilles Rouges and Mont Blanc massifs. This authentic gîte offers dormitory accommodation and a small Savoyard restaurant, with pre-booked menus. From Argentière, take the RN 506 towards Col des Montets. The gîte is in Trélechamps, just before the col, with a car park signed 'Parking de la Boerne' below.

La Boerne est un point de départ pour les pistes de ski, les randonnées en raquettes et l'alpinisme estival dans les massifs des Aiguilles Rouges et du Mont Blanc. Ce gîte authentique propose des dortoirs et un petit restaurant savoyard, avec des menus sur réservation. Depuis Argentière, prendre la RN 506 en direction du Col des Montets. Le gîte se trouve à Trélechamps, juste avant le col, avec un parking indiqué « Parking de la Boerne » en contrebas.

RESTAURANT GUIDE

In the Mountains / À La Montagne



These are special places to visit while you are skiing or hiking. Hiking guides and maps are available from the tourist office and there is usually a copy in the chalet. (Please return if you borrow it!)

Il s'agit d'endroits exceptionnels à visiter pendant que vous skiez ou que vous faites de la randonnée. Des guides et des cartes de randonnée sont disponibles à l'office du tourisme et il y en a généralement un exemplaire au chalet. (Veuillez le rendre si vous l'empruntez !)

Chalet du Chapeau (1576m, Le Lavancher) - Tel: +33 (0)6 10 77 59 01

Small snack bar above the Arveyron gorges, with occasional evening meals (advance booking essential). The location offers stunning views of the Mer de Glace, Gorges de l'Arveyron, Aiguilles de Chamonix, and the valley. Accessible from Les Tignes train station or Le Lavancher car park. Winter hiking with snowshoes or crampons available, weather permitting. Opening and closing times may depend on weather conditions.

Petit snack-bar au-dessus des gorges de l'Arveyron, avec occasionnellement des repas du soir (réservation indispensable). L'endroit offre une vue imprenable sur la Mer de Glace, les Gorges de l'Arveyron, les Aiguilles de Chamonix et la vallée. Accessible depuis la gare des Tignes ou le parking du Lavancher. Randonnées hivernales en raquettes ou en crampons possibles, si les conditions météorologiques le permettent. Les heures d'ouverture et de fermeture peuvent dépendre des conditions météorologiques.

Bergerie de Planpraz (Le Brevent) - Tel: +33 (0)4 50 53 05 42

Telecabine de Planpraz, 74400 Chamonix

Altitude restaurant located at 2000 meters, at the top of the Planpraz gondola. Offering a panoramic view of the Mont-Blanc massif, it serves traditional French and Savoyard cuisine.

Restaurant d'altitude situé à 2000 mètres, au sommet de la télécabine de Planpraz. Offrant une vue panoramique sur le massif du Mont-Blanc, il propose une cuisine traditionnelle française et savoyarde.

Chalet de la Floria (1350m, Flégère)

Petit Balcon Sud, Chamonix 74400

A short, steep hike from Chamonix leads to Chalet Floria, named for its flower-covered exterior. The terrace offers stunning views of the valley and mountains. Open in summer and autumn, with simple lunches and snacks like omelettes and salads. A perfect stop for a refreshing drink while hiking in the Flégère area.

Une courte mais raide montée depuis Chamonix mène au Chalet Floria, nommé d'après ses murs couverts de fleurs. La terrasse offre une vue imprenable sur la vallée et les montagnes. Ouvert en été et en automne, avec des déjeuners simples et des snacks comme des omelettes et des salades. Un arrêt parfait pour une boisson rafraîchissante lors d'une randonnée dans la zone de Flégère.



RESTAURANT GUIDE

Les Veilles Luges (Les Houches)

890 Chemin de la Carbotte, 74310 Les Houches - Tel: +33 (0)7 78 14 96 08

Located at altitude in Les Houches, this alpine chalet restaurant offers traditional Savoyard cuisine in a warm and authentic setting.

Situé en altitude aux Houches, ce restaurant/chalet d'alpage propose une cuisine savoyarde traditionnelle dans un cadre chaleureux et authentique.

Rifugio Maison Vieille (Courmayeur)

Col Checrouit, 11013 Courmayeur - AO - Tel: +39 (0)3 37 23 09 79

Located at 1956 meters in a small sunny valley, with Mont Blanc behind and the Valle d'Aosta mountains in front, this traditional mountain refuge is on the Tour de Mont Blanc route. The menu ranges from quick sandwiches to full lunches. Open in July and August, and from early December to late April. Accessible via the Courmayeur cable car and chairlift.

Situé à 1956 mètres d'altitude dans une petite vallée ensoleillée, avec le Mont Blanc derrière et les montagnes du Val d'Aoste devant, ce refuge de montagne traditionnel se trouve sur la route du Tour du Mont Blanc. Le menu va des sandwiches rapides aux déjeuners complets. Ouvert en juillet et août, et de début décembre à fin avril. Accessible par le téléphérique et le télésiège de Courmayeur.